
Protokół nr 5/2015 

posiedzenia 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

w dniu 28 maja 2015 r., w godz. 10
00

 – 10
50

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto  

i zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie 

i prognozy na 2015 rok. 

 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2014. 

 

5. Informacja dotycząca działalności Domu Pomocy Społecznej w Białogardzie.  

 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał na VIII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznali się z proponowanym 

porządkiem obrad. 

 

 

Ad.2 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie przyjęli protokół nr 

4/2015 z dnia 24 marca 2015 roku. 

 

 

 

Ad.3 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

zapoznała z sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 2 do protokołu. Zwróciła m.in. uwagę na problemy 

występujące w obrębie pieczy zastępczej rodzinnej. Poinformowała, że ustawa o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej miała przenieść cały ciężar wychowywania dzieci w 

pieczy zastępczej na rodziny zastępcze. Okazuje się, że nie ma kandydatów na rodziny 

zastępcze zawodowe, ponieważ jest to niezwykle trudna i odpowiedzialna praca. Niestety 
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środowisko lokalne  postrzega rodziny zastępcze zawodowe jako te, które chcą  uzyskać 

korzyść finansową.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapytał o wysokość wynagrodzeń rodzin 

zastępczych.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

poinformowała, że wynagrodzenie rodziny zastępczej zawodowej z pochodnymi wynosi 

około 3.000 zł brutto. Osoba sprawująca funkcje rodzica zastępczego otrzymuje około 1.500 

zł miesięcznie. Ponadto na dziecko rodzina otrzymuje 1000 zł. (w przepadku dziecka 

niepełnosprawnego 1200 zł.). Poinformowała, że średnio w rodzinie zastępczej przebywa 

troje dzieci.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapytał o wysokość wynagrodzeń w rodzinach 

zastępczych spokrewnionych.  

Dyrektor – Anna Kowalczyk poinformowała, że wysokość dofinansowania wynosi 660 zł.  

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznała się z sprawozdaniem z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie. 

 

 

Ad.4 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Białogardzie – Anna Kowalczyk 

zapoznała radnych z oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2014, co przedstawia 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznała się z oceną zasobów pomocy 

społecznej za 2014 rok.  

 

 

Ad.5 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Białogardzie – Wiesław Czurko zapoznał radnych   

z informacją dotyczącą działalności jednostki, co przedstawia załącznik nr 4 do protokołu.  

Radny – Wojciech Potrzebowski  zapytał ilu pensjonariuszy przebywa obecnie w placówce. 

Dyrektor – Wiesław Czurko poinformował, że w placówce obecnie przebywa 180 

pensjonariuszy.  

Radny – Wojciech Potrzebowski  zapytał jaki jest koszt miesięczny pobytu pensjonariusza w 

placówce. 

Dyrektor – Wiesław Czurko poinformował, że koszt utrzymania pensjonariusza wynosi 

około 2800 zł (70 % emerytury lub renty pensjonariusza – resztę dopłaca rodzina, bądź 

gmina).  

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zapoznała się z sprawozdaniem z działalności 

Domu Pomocy Społecznej w Białogardzie. 

 

 

Ad.6 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała następujące  projekty uchwał Rady 

Powiatu w Białogardzie na VIII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) raportu z wykonania Programu ochrony środowiska dla Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2012-2015 z perspektywą na lata 2016-2019, co 

przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały w sprawie raportu z wykonania Programu ochrony środowiska dla Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2012-2015 z perspektywą na lata 2016-2019. Dodał, że 

przedstawiciel firmy zewnętrznej, która sporządziła ten raport będzie szczegółowo omawiał 

jego treść na posiedzeniu Sesji. Wspomniał również o problemie związanym z 

magazynowaniem odpadów w miejscowości Rogowo i Nasutowo. Poinformował, że chociaż 

powiat nie jest stroną w tej sprawie (zgodnie z ustawą jest to zadanie wójta) odbyło się 

spotkanie z Wojewódzkim Inspektorem Ochrony Środowiska odnośnie rozwiązania w/w 

problemu – przede wszystkim pozyskania środków na usunięcie odpadów. Niestety 

możliwości w tym względzie się bardzo ograniczone. Oświadczył, że są środki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska, ale na likwidację tzw. bomb ekologicznych. Problem polega 

na tym, że dotyczą one tylko tych składowisk, które znajdują się na terenie należącym do 

Skarbu Państwa.  

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej  Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie raportu z 

wykonania Programu ochrony środowiska dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2012-2015 z 

perspektywą na lata 2016-2019. 

 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto poddał pod głosowanie członkom Komisji projekt 

uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie raportu z wykonania Programu ochrony 

środowiska dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2012-2015 z perspektywą na lata 2016-2019. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie raportu z wykonania Programu ochrony środowiska 

dla Powiatu Białogardzkiego na lata 2012 -2015 z perspektywą na lata 2016-2019, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

 

b) przyjęcia trzyletniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w 

Powiecie Białogardzkim na lata 2015 – 2017, co przedstawia załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia trzyletniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w 

Powiecie Białogardzkim na lata 2015 – 2017. 

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie przyjęcia 

trzyletniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Białogardzkim 

na lata 2015 – 2017. 

 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto poddał pod głosowanie członkom Komisji projekt 

uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie przyjęcia trzyletniego Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Białogardzkim na lata 2015 – 2017. 
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Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia trzyletniego Powiatowego Programu 

Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Białogardzkim na lata 2015 – 2017, w brzmieniu 

jak przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

c) wyrażenia zgody na zbycie prawa własności nieruchomości przez Zarząd 

Powiatu, co przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności nieruchomości przez Zarząd Powiatu. 

Poinformował m.in., że samorząd Miasta Białogard jest zainteresowany  wsparciem powiatu 

poprzez zakup budynku Młodzieżowego Domu Kultury w Białogardzie.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak zapytała czy samorząd Miasta Białogard ma koncepcję 

zagospodarowania tego budynku. 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto poinformował, że samorządy gminne mają 

możliwość pozyskania środków z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej na utworzenie 

dziennego domu wsparcia dla osób starszych w ramach programu Senior  - WIGOR (185.000 

zł na przygotowanie budynku + środki na każdego uczestnika zajęć). Wicestarosta 

uzasadniając koncepcje przeniesienia działalności MDK do budynku Liceum 

Ogólnokształcącego w Białogardzie przypomniał o niżu demograficznym jaki dotyka 

placówki oświatowe (do liceum uczęszcza tylko 230 uczniów). Stwierdził, że oczywiście 

wchodzi tu również czynnik finansowy – brak wydatkowania środków na utrzymanie 

budynku MDK.   

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie prawa własności nieruchomości przez Zarząd Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto poddał pod głosowanie członkom Komisji projekt 

uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa 

własności nieruchomości przez Zarząd Powiatu. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności 

nieruchomości przez Zarząd Powiatu w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 
 

d) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015, co przedstawia załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 
 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem 

uchwały - zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015.   Poinformował m.in., że  głównie 

zmiany w budżecie dotyczą  wstrzymania inwestycji związanej z budową bloku operacyjnego 

do 2016 roku, rezygnacją z zadań inwestycyjnych na obiektach szpitalnych w ramach 

Szwajcarskiego Mechanizmu Finansowego oraz  koniecznością budowy oczyszczalni 

ścieków przy Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Podborsku – koszt 97.000 zł. 

Dodał, że powiat planuje również udzielnie krótkoterminowej pożyczki dla szpitala w 

Białogardzie w wysokości 1.000.000 zł.  
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Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie - zmieniająca 

uchwałę budżetową na rok 2015. 

 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto poddał pod głosowanie członkom Komisji projekt 

uchwały Rady Powiatu w Białogardzie - zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu - zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015,  w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

e) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2015 – 2025, co przedstawia załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem uchwały 

- zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025. 

 

Członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie -  zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025. 

 

Przewodniczący Komisji – Piotr Pakuszto poddał pod głosowanie członkom Komisji projekt 

uchwały Rady Powiatu w Białogardzie -  zmieniająca wieloletnią prognozę finansową 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025. 

 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu -  zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2015 – 2025,  w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.7 

● Członkowie komisji zapoznali się z informacją o działalności Zarządu Powiatu w   

Białogardzie w okresie pomiędzy VI a VIII Sesją Rady Powiatu w Białogardzie, co 

przedstawia załącznik nr 10 do protokołu. 

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak zapytała dlaczego unieważniono postępowania 

przetargowe dotyczące modernizacji systemów grzewczych. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że postępowania zostały  

unieważnione, ponieważ wykonawcy nie spełnili norm zawartych w specyfikacji. Dodał, że 

ogłoszono nową procedurę, której rozstrzygnięcie przewidziano na 10 czerwca br. Odnośnie 

działalności spółki Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie poinformował, że 

Przewodniczący Rady Nadzorczej Pan Ryszard Jankowiak wycofał swoją rezygnację. 

Odnośnie zadłużenia spółki wobec firmy Magellan (spłata do 6 czerwca br) poinformował, że 

firma ta zaproponowała, aby RCM rozpisało nowy przetarg na spłatę wcześniejszego 

zobowiązania. Odnośnie procedury związanej z odpłatnym obciążeniem prawa użytkowania 

udziałów lub dzierżawy przedsiębiorstwa poinformował, że do badania spółki dopuszczono 

trzy firmy.   
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Ad.8 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto poinformował  

o wyczerpaniu porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 
 

 

Protokołowała 
Anna Kaleja 

 

 

                    Przewodniczący  

  Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

 

Piotr Pakuszto  


